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Landsmøte	2016	
3.-5.	juni	avholdt	Arbeiderbevegelsens	rus-	og	
sosialpolitiske	forbund	sitt	26.	ordinære	landsmøte.	Nye	
program	og	uttalelser	ble	vedtatt,	vedtekter	justert,	nytt	
forbundsstyre	valgt	og	ikke	minst	ble	det	vedtatt	et	nytt	
handlingsprogram	og	visjon	til	2030.		

Store	deler	av	årets	andre	utgave	av	AEF-info	vil	være	
landsmøterelatert.		

De	fleste	uttalelsene	finner	dere	i	denne	utgaven,	samt	
stoff	om	det	nye	forbundsstyret.	Alle	
landsmøtedokumentene,	nyheter	fra	landsmøtet	med	mer,	
og	ikke	minst	en	flott	landsmøtefilm	laget	av	landsmøtets	
yngste	delegat,	Sara	på	13	år,	kan	dere	finne	på	
hjemmesidene	våre.	

Klart	for	sommerleir	for	barn	og	
ungdom!	
Arbeiderbevegelsens	rus-	og	sosialpolitiske	forbund	har	
arrangert	leir	for	vanskeligstilte	siden	1972.	Da	AEF	fikk	
fattigdomsmidler	i	2015,	så	vi	økende	interesse	for	leirene	
våre	og	med	denne	støtten	vil	vi	klare	å	gjøre	mer	for	barn	
og	unge	som	ikke	har	det	så	enkelt	i	hverdagen,	og	for	
enslige	forsørgere	som	ikke	har	økonomi	til	å	gi	barna	sine	
den	ferien	de	fortjener.	Også	i	2016	har	vi	fått	midler	til	å	
arrangere	leirene.	

Det	har	dessverre	ikke	vært	mulig	å	finne	passende	lokaler	
til	leir	for	enslige	forsørgere	i	år,	men	vi	vil	prøve	igjen	
neste	år.	

Men	vi	har	for	første	gang	fått	i	stand	en	leir	for	barn	
mellom	6	og	12	år	i	Bodø!	I	skrivende	stund	er	det	ingen	
påmeldte,	men	vi	er	i	dialog	med	aktuelle	institusjoner	i	
Nordland.	Leiren	i	Bodø	arrangeres	i	uke	27.	

Det	vil,	også	i	år,	bli	arrangert	leir	på	Ullerøy	utenfor	
Sarpsborg.	I	uke	28	er	det	leir	for	barn	mellom	6	og	12	år,	
mens	det	i	både	uke	29	og	uke	30	er	leir	for	ungdom	
mellom	13	og	17	år.	Leirene	i	uke	28	og	uke	29	er	helt	fulle,	
mens	det	er	noen	plasser	igjen	på	den	siste	leiren	i	uke	30.		

Våre	flotte	leirledere	gjennomførte	to-dagers	leirlederkurs	

11.-12.	juni	og	brukte	helgen	til	planlegging	og	til	å	bli	

bedre	kjent.	De	er	klare	for	leir!



	

Kjære	AEF	venner		
Kjære	alle	sammen.	
	

Vi	kan	nå	gratulere	hverandre	med	et	godt	gjennomført	landsmøte	med	mange	gode	vedtak.		Vi	har	nå	et	kjempegodt	
utgangspunkt	for	å	ta	fatt	på	en	ny	periode.		Sammen	skal	vi	virkeliggjøre	de	mange	gode	programmene	og	uttalelsene.	

Vi	skal	styrke	organisasjonen,	etablere	nye	lag,	styrke	eksisterende	lag	samt	verve	flere	medlemmer.		Vi	i	det	nyvalgte	
forbundsstyret	gleder	oss	til	å	ta	fatt.	

Men	aller	først	fortjener	alle	en	riktig	fin	og	avslappende	sommerferie.	

Også	i	sommer	vil	mange	barn	og	unge	få	oppleve	en	uke	på	Ferieklubben	for	barn	og	unge	(tidligere	Barnas	Ferieklubb).		Dette	
vil	helt	sikkert	bli	en	minnerik	uke,	og	vi	må	rette	en	stor	takk	til	de	mange	lederne	som	bruker	av	sin	fritid	for	å	gjøre	dette	
mulig.	

Det	jobbes	også	på	spreng	med	forberedelser	til	høstens	ruspolitiske	konferanser.		I	den	sammenheng	er	det	hyggelig	å	kunne	
nevne	at	det	allerede	er	50	påmeldte	fra	Fagskolen	i	Rogaland	til	konferansen	i	Stavanger	2.november.		Jeg	ønsker	alle	lykke	til	
med	forberedelsene.	

Nylig	ble	uttalelsene	fra	landsmøtet	sendt	ut	til	laga,	det	er	veldig	bra	om	dere	bidrar	til	at	de	kommer	inn	som	leserbrev	i	
lokalavisene.	

Alle	uttalelsene	er	også	sendt	som	innspill	i	Arbeiderpartiets	programdebatt.	

Jeg	vil	ønske	hver	og	en	av	dere	en	riktig	god	sommer.		Håper	du	får	samlet	ny	energi	til	å	ta	et	tak	for	vårt	forbund	når	høsten	
starter!	
	

	

Inger Christin Torp    	
Forbundsleder 					
		 	 			

		
	

	

AEF takker:  
Lions Club Tune for sitt bidrag på 5000,- til 
Ferieklubben for Barn og Ungdom 
Lions Club Onsøy for sitt bidrag på 20000,- til 
Ferieklubben for Barn og Ungdom	

					

En	riktig	god	sommer	ønskes	fra	oss	i

	

	

Alkohol	og	idrett	hører	ikke	sammen	

Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	
mener	at	all	form	for	idrett	bør	være	rusfri,	enten	du	er	der	
som	tilskuer	eller	er	aktiv	i	et	arrangement	selv.	

Idrettsarenaer	og	parker	bør	være	alkohol	og	rusfrie	av	
hensyn	til	trivselen	for	så	vel	barn	som	voksne.		Det	er	ofte	
barn	med	i	eller	under	arrangementet	og	de	må	få	slippe	å	
oppleve	rusede	voksne.	

Norges	Idrettsforbund	har	klare	retningslinjer	om	at	barn	
og	unge	som	deltar	i	aldersbestemte	klasser	under	18	år	

skal	møte	et	trygt	og	alkoholfritt	idrettsmiljø.		Trenere,	
ledere	og	utøvere	skal	fremstå	som	gode	forbilder	for	barn	
og	unge	og	ikke	nyte	alkohol	i	samvær	med	utøvere	i	denne	
aldersgruppen.	

En	forutsetning	for	trygge	rammer	er	at	disse	gode	
retningslinjene	etterleves.	

Mange	barn	vokser	dessverre	opp	i	hjem	med	utrygghet	
fordi	mamma	eller	pappa	drikker	for	mye.		Disse	barna	
fortjener	å	møte	et	idrettsmiljø	hvor	de	slipper	å	bekymre	
seg	for	at	voksne	skal	drikke.	

Idretten	må	heller	ikke	være	den	arenaen	hvor	ungdom	
møter	alkohol	for	første	gang.	

	
	 	

	

	

Barnefattigdommen	må	avvikles	

Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	
mener	det	er	helt	uakseptabelt	at	ett	av	elleve	barn	vokser	
opp	i	hjem	med	lav	inntekt.		Ti	år	etter	at	det	kom	en	

nasjonal	strategi	for	å	bedre	barns	helse,	ser	man	fortsatt	
at	barns	helse	påvirkes	sterkt	av	foreldrenes	inntekts-	og	
utdanningsnivå.		Antallet	barn	som	lever	i	fattige	familier	
har	ikke	sunket.		Dette	viser	en	rapport	som	nylig	er	lagt	
fram	fra	Folkehelseinstituttet.	

Rapporten	viser	også	at	foreldres	inntekt	og	utdanning,	
henger	sammen	med	forhold	som	overvekt,	fysisk	aktivitet,	
kosthold,	bruk	av	tobakk	og	rusmidler.	

Sosial	ulikhet	går	i	arv.		Barn	med	foreldre	som	er	
uføretrygdet,	arbeidsløse	eller	har	lite	sosialt	nettverk	har	
oftere	helseproblemer.	

I	Norge,	som	er	et	så	rikt	og	velorganisert	samfunn,	er	det	
ubegripelig	at	det	fortsatt	finnes	fattige	enkeltpersoner	og	
familier.		Dette	slår	spesielt	ut	for	barnefamilier,	særlig	i	de	
store	byene	og	blant	innvandrer	befolkningen.	

Den	private	rikdommen	øker	betydelig	for	store	grupper	–	
dette	gir	økte	klasseforskjeller	og	kommunene	mangler	
virkemidler	og	penger	for	å	kunne	bøte	på	situasjonen.	

Å	leve	med	dårlig	råd	over	tid	har	klare	følger,	der	det	å	
være	sosialt	ekskludert	kjennes	sterkest.	Når	man	lever	i	
fattigdom	har	man	ikke	mulighet	til	å	bestemme	over	egen	

livssituasjon,	denne	avmaktsfølelsen	gjør	noe	med	
egenverdet	til	mennesker.		Familiene	som	rammes	er	først	
og	fremst	enslige	forsørgere,	par	med	små	barn	og	familier	
med	tre	eller	flere	barn,	langtidsledige	og	langtidssyke,	
mottakere	av	sosialhjelp	og	personer	med	psykiske	lidelser,	
barn	av	foreldre	med	svak	tilknytning	til	arbeidslivet	og	
innvandrere	med	ikke-vestlig	bakgrunn.	

Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	krever	
at:	

• Det	skal	lages	en	overordnet	plan	for	
bekjempelse	av	barnefattigdom	

• Lovverket	om	gratis	skolegang	følges	opp	i	
praksis	

• Kommunene	følger	opp	lokale	tiltak	som	
ungdomskort,	ungdomsklubber,	bibliotek	m.m.	

• Strukturelle	tiltak	som	omfordeling	og	
skattesystemet	vurderes	

• Det	gis	støtte	til	frivillige	organisasjoner	slik	at	de	
kan	drive	med	gratis	aktiviteter,	utlån	av	utstyr	og	
lignende	slik	at	alle	kan	være	med	

• Sunne	matvarer	gjøres	billige	og	lett	tilgjengelige	

 	

	

	

	

	

	

	

LO-sekretær	Are	Tomasgard	hilser	landsmøtet
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mottakere	av	sosialhjelp	og	personer	med	psykiske	lidelser,	
barn	av	foreldre	med	svak	tilknytning	til	arbeidslivet	og	
innvandrere	med	ikke-vestlig	bakgrunn.	

Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	krever	
at:	

• Det	skal	lages	en	overordnet	plan	for	
bekjempelse	av	barnefattigdom	

• Lovverket	om	gratis	skolegang	følges	opp	i	
praksis	

• Kommunene	følger	opp	lokale	tiltak	som	
ungdomskort,	ungdomsklubber,	bibliotek	m.m.	

• Strukturelle	tiltak	som	omfordeling	og	
skattesystemet	vurderes	

• Det	gis	støtte	til	frivillige	organisasjoner	slik	at	de	
kan	drive	med	gratis	aktiviteter,	utlån	av	utstyr	og	
lignende	slik	at	alle	kan	være	med	

• Sunne	matvarer	gjøres	billige	og	lett	tilgjengelige	

 	

	

	

	

	

	

	

LO-sekretær	Are	Tomasgard	hilser	landsmøtet

	 	



Den	viktige	tida	etter	behandling	for	et	
rusproblem	
	
Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	krever	
at	helseforetakene	stiller	krav	i	sine	anbudsdokumenter	til	
alle	behandlingssteder	for	rusavhengige,	at	de	må	ha	en	
helhetlig	behandlingskjede	bestående	av	avrusning,	
behandling	og	ettervern.		Dette	er	et	tilbud	som	må	kunne	
gis	sammenhengende.	

Ettervernet	spiller	en	viktig	rolle	i	tilfriskningen,	uten	dette	
er	det	små	muligheter	for	at	den	rusavhengige	klarer	å	

holde	seg	rusfri.		Ettervernet	er	en	fortsettelse	av	
behandlingen.	Den	rusavhengige	står	ikke	alene,	men	er	
sammen	med	flere	i	en	gruppe	som	arbeider	mot	et	felles	
mål:	rusfrihet	og	tilfriskning.	De	knytter	også	et	positivt	
nettverk	i	ettervernet.	

Gjennom	en	avhengighetsperiode,	ofte	over	mange	år,	har	
det	sosiale	nettverket	endret	karakter,	kontakt	med	det	
som	var	familie,	gamle	venner,	foreninger,	lag,	
arbeidskollegaer	glir	over	til	et	nettverk	og	samhold	blant	
alkoholikere	og	andre	rusavhengige.		I	denne	situasjonen	
kan	det	ta	tid	å	komme	tilbake	til	et	godt	nettverk.	

		 	

	

Kommunen	skal	være	behjelpelig	med	bolig,	
aktivisering,	skolering	og	stimulere	til	rusfrie	
treffsteder.	I	ettervernet	er	bolig	og	arbeid	
særs	viktig.	

	
Over	6000	personer	i	Norge	er	bostedsløse.		
Flesteparten	av	disse	er	rusavhengige.		Boligsosiale	
tilbud	er	helt	grunnleggende	etter	endt	behandling.		
Uten	bolig	er	det	svært	vanskelig	å	bygge	seg	opp	et	
normalt	liv	igjen.		Bolig	er	en	viktig	suksessfaktor	for	
vellykket	og	effektiv	behandling.	

Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	
krever	videre	at:	

• Alle	behandlingsklinikker	skal	ha	et	godt	
fungerende	ettervern	

• Kommunen	og	fagfolk	innen	annen	offentlig	og	
privat	virksomhet	må	ha	tett	oppfølging	av	de	
rusavhengige	når	de	kommer	ut	av	en	
behandlingsinstitusjon	

• Kommunen	må	informere	om	
selvhjelpsgrupper	

• Oppfølging	fra	kommunen	må	vare	til	den	
rusavhengige	er	i	stand	til	å	klare	seg	selv	

• Det	må	gis	somatisk	og	psykologisk	oppfølging.

Kort	om	det	nye	forbundsstyret:		

Valgkomiteens	leder	Arild	Nilsen	la	frem	en	enstemmig	
innstilling	til	nytt	forbundsstyret	under	landsmøtet	i	juni.	
	
Flere	av	forbundsstyrets	medlemmer	fortsetter,	bl.a.	leder	
Inger-Christin	Torp.	Det	gjør	også	Anne	Solli	Hem,	men	hun		

	

	

får	en	helt	ny	rolle.	Vi	gratulerer	Anne	som	ny	nestleder!	
	
Så	ønsker	vi	å	rette	en	spesiell	takk	til	avtroppende	
forbundssekretær	Eva	Karin	Svensrud	som	har	vært	
forbundssekretær	fra	2012	til	landsmøtet	i	2016.	Ny	
forbundssekretær	er	Trine	Lund	fra	Fredrikstad	AEF.	Mer	
om	Trine	kan	du	lese	i	egen	spalte	i	denne	utgaven	av	AEF-
info.	Vi	takker	Eva	for	innsatsen	og	ønsker	Trine		

	
Mina	Gerhardsen,	Actis,	hilser	landsmøtet	

	

	

velkommen!	
	
Ny	i	forbundsstyret	er	også	Erik	Kamptz	Stormbo	fra	Oslo.	
Erik	ble	nylig	valgt	til	leder	i	Oslo	AEF	og	er	en	flott	tilvekst	
til	forbundsstyret.	Bjarne	Mostaul	fra	Telemark	var	vara	i	
forrige	periode,	men	ble	på	landsmøtet	valgt	til	nytt	
styremedlem.	
	
Takk	til	Jan	Evjen	(Trondheim)	
	
Forbundsstyrets	kontaktinformasjon	finner	du	på	bladets	
bakside.	Full	oversikt	med	varamedlemmer,	finner	du	på	
våre	nye	oppussede	hjemmesider	www.arbef.no.		

	

		

Presentasjon	av	den	nye	forbundssekretæren	

	
Navn:	Trine	Lund	
Verv:	Forbundssekretær	
Født:	20.	mars	1968	
	
Vår	nye	forbundssekretær	går	faktisk	på	sin	andre	runde		

	

	

som	forbundssekretær!	Trine	var	ansatt	forbundssekretær	
fra	2002	til	og	med	landsmøtet	i	2004.	Hun	startet	i	praksis	i	
forbundet	allerede	i	1999.	

Trine	ble	ansatt	som	organisasjonsmedarbeider	i	AEF	på	
forsommeren	i	2015.	Hun	er	utdannet	frisør,	men	har	siden	
sist	periode	i	AEF,	vært	ansatt	i	Råde	Bakeri.		
	
Den	nyvalgte	forbundssekretæren	er	opprinnelig	fra	Jeløya	i	
Moss,	men	er	for	tiden	bosatt	med	sin	datter	i	Fredrikstad.	
Her	er	hun	også	leder	i	Fredrikstad	AEF.	
	
Hun	tar	nå	permisjon	fra	stillingen	som	
organisasjonsmedarbeider.	Stillingen	lyses	i	skrivende	
stund	ut,	og	vi	håper	å	få	på	plass	en	ny	medarbeider	i	løpet	
av	kort	tid.

Inntektssystemet	for	kommunene	må	ta	
hensyn	til	utjevning	av	sosial	ulikhet	i	helse	

Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	mener	
at	inntektssystemet	for	kommuner	og	fylkeskommuner	må	
innrettes	slik	at	det	bidrar	til	utjevning	av	sosial	ulikhet	i	
helse.	

Gjennom	folkehelseloven	er	også	statlig	virksomhet,	
herunder	alle	departementer,	pålagt	å	etterleve	prinsippet	
om	helse	i	alt.		De	to	siste	folkehelsemeldingene,	som	er	
vedtatt	av	ulike	regjeringer,	deler	samme	mål	for	den	
nasjonale	folkehelsepolitikken.	

De	målene	er:	

• Norge	skal	være	blant	de	tre	landene	i	verden	som	
har	høyest	levealder	

• Befolkningen	skal	oppleve	flere	leveår	med	god	
helse	og	trivsel	og	reduserte	sosiale	helseforskjeller	

• Vi	skal	skape	et	samfunn	som	fremmer	helse	i	hele	
befolkningen	

Folkehelseinstituttet	har	blant	annet	fastslått	i	flere	
sammenhenger	at	det	er	både	lokale	og	regionale	
forskjeller	i	dødelighet	og	forventet	levealder,	og	disse	er	til	
dels	store.	

De	siste	årene	har	både	internasjonal	og	nasjonal	forskning	
fremskaffet	ny	innsikt	om	sosiale	ulikheter	i	helse.	De		

mange	uheldige	bieffekter	som	følger	i	kjølvannet	av	
samfunn	med	store	ulikheter	er	godt	dokumentert.		
Deriblant	påvirker	slike	ulikheter	både	forskjeller	i	
dødelighet	og	forventet	levealder.	

Inntektssystemet	er	sannsynligvis	et	av	de	viktigste	
verktøyene	vi	har	for	å	redusere	denne	type	ulikheter,	og	
det	må	derfor	også	benyttes	som	et	folkehelsepolitisk	
verktøy.	

Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	ber	
om	at	det	tas	initiativ	til	en	offentlig	utredning	kan	gi	råd	
om	hvordan	inntektssystemet	kan	tilrettelegges	for	å	være	
mer	treffsikkert	i	å	redusere	sosiale	ulikheter	i	helse.	
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Vi ønsker dere alle 
en riktig god sommer!



Sekretærens	hjørne

Det	er	Juni,	det	er	sommer	og	det	er	jaggu	ett	år	siden	jeg	
satte	mine	ben	i	Torggata	1	i	Oslo	for	første	gang.	Et	år	som	
har	gått	vanvittig	fort,	og	nå	er	vi	der	igjen:	full	fart	med	
sommerens	leirer.	Ferieklubben	for	Barn	og	Ungdom	har	pr	
dags	dato	48	påmeldte	barn	og	ungdom,	vi	gleder	oss	til	å	
komme	i	gang!!	Vi	har	fortsatt	ledig	på	barneleir	i	Nordland	
i	uke	27	og	på	ungdomsleir	i	Østfold	i	uke	30.			

Hvis	du	vet	om	et	sted	du	mener	kunne	være	perfekt	for	
enslige	forsørgere	med	barn,	ta	gjerne	kontakt	med	
forbundskontoret.	Vi	vil	gjerne	få	til	et	tilbud	her	i	årene	
som	kommer.					

Landsmøtet	er	over	og	det	er	på	tide	å	se	framover	på	hva	
som	skal	skje	videre.	Det	er	masse	å	lese	om	fra	landsmøtet	
i	denne	utgaven	av	AEF-info,	masse	spennende	og	viktig	
arbeid	ligger	foran	oss.			

Vi	skal	gjennomføre	en	del	ruspolitiske	konferanser	også,	
dato	og	sted	er	spikret	for	noen	av	dem,	som	for	eksempel	
Porsgrunn	den	20.	september,	Asker	og	Bærum	har	satt	dato	

27.	oktober,	Stavanger	2.	November	og	Trondheim	10.	
November.		Selv	om	datoen	er	satt,	er	det	mye	jobb	som	
gjenstår	for	å	få	programmet	på	plass,	så	vi	tar	forbehold	
om	endringer.	De	andre	stedene	vi	jobber	med	er;	
Fredrikstad,	Førde,	Drammen,	Sarpsborg,	Gjøvik,	Molde,	
Bodø	og	Tromsø.	Vi	blir	selvfølgelig	veldig	glade	dersom	du	
melder	dere	på	en	konferanse	i	nærheten	av	deg.			

Ferien	for	oss	som	jobber	på	kontoret	er	like	om	hjørnet	
også,	fra	dags	dato	til	og	med	uke	30	er	det	noe	redusert	
kapasitet,	og	i	uke	31	er	det	helt	feriestengt	på	kontoret.		

Til	slutt	vil	jeg	ønske	alle	våre	medlemmer	en	riktig	god	
sommer,	ta	vare	på	hverandre	og	tenk	på	at	barna	trenger	
en	god	sommer	også.	De	vil	se	glade	og	fornøyde	voksne	
som	nyter	sommeren	uten	alkohol	i	deres	nærhet.		Husk	å	
like	oss	på	Facebook	og	gå	inn	på	www.arbef.no		
-		der	har	det	skjedd	mye	positivt	i	det	siste.			

GOD	SOMMER	ønskes	fra	forbundssekretær	Trine	Lund			

	

Forebyggende	rusarbeid	i	skolen	

Arbeiderbevegelsens	rus	-og	sosialpolitiske	forbund	mener	
at	skolen	er	en	meget	god	arena	for	å	utøve	forebyggende	
rus-arbeid.	Der	arbeider	det	mange	dyktige	lærere	og	
assistenter.	De	er	ofte	mer	sammen	med	ungdommene	enn	
det	de	foresatte	er.	

Det	drives	i	dag	mye	godt	arbeide	i	skolen	på	dette	feltet.	

Vi	mener	at	det	bør	settes	av	mer	tid	i	skolens	planer	til	
dette	arbeide.	Dette	tema	blir	langt	mer	viktig	i	det	
samfunnet	vi	lever	i	i	dag.	Med	mange	fristelser	for	de	
unge,	blant	annet	på	sosiale	nettverk.	Vi	tenker	både	i		

	
	

	

	

grunnskolen,	primært	på	ungdomstrinnet	og	i	den	
videregående	skolen.	

Skoleeierne	bør	bevilge	penger	til	kursing	av	de	ansatte	i	
skoleverket,	slik	at	de	får	mer	kompetanse	i	rusfeltet.	

Det	bør	også	ansettes	andre	yrkesgrupper	i	skolen	i	tillegg	
til	lærere,	så	som	barnevernspedagoger,	sosionomer	og	
vernepleiere.	Disse	skal	også	arbeide	med	rusforebyggende	
tiltak	med	elevene,	slik	at	de	får	en	positiv	holdning	til	å	si	”	
nei	takk”	når	de	blir	tilbudt	rusmidler.	

Det	er	også	svært	viktig	at	de	ansatte	i	skolen	fremstår	som	
gode	forbilder	ovenfor	elevene	i	ungdomsskolen	og	i	den	
videregående	skolen	hva	rus	angår!	

 

	

	

	

	

	

	

	 	

	

F.o.m	2017	vil	det	bli	nye	
kontingentsatser	i	AEF 
Våre	kontingentsatser	ble	siste	gang	justert	fra	2005,	etter	
vedtak	på	landsmøtet	i	2004.	Derfor	anså	også	landsmøtet	
det	helt	naturlig	med	en	justering	av	satsene.	
	
På	bakgrunn	av	det	ble	det	på	landsmøtet	vedtatt	
følgende	nye	kontingentsatser	fra	01.01.17:		
Enkeltmedlemskap	kr	200,-		
Familiemedlemskap	kr	250,-		
	

	

	

	

	

	

Ungdomsmedlemskap	(13-25)	kr	50,-		
Kollektive	betaler	en	minimumskontingent	pr	år	på	kr	250,-		
	
Forandringen	vil	altså	være	at	satsen	for	enkeltmedlemskap	
økes	fra	145,-	til	200,-	og	satsen	for	familiemedlemskap	
økes	fra	200,-	til	250,-.	Satsene	for	ungdomsmedlemskap	og	
kollektivt	medlemskap	forblir	altså	som	før.	
	
Samtidig	ble	det	foreslått	et	studentmedlemskap	i	
forbundet.	Da	det	må	endres	i	vedtektene	og	det	ikke	kan	
foreslås	etter	forslagsfrist,	må	forbundsstyret	vurdere	dette	
frem	mot	landsmøtet	i	2020.	

 

Uttalelse	om	barnevern	
Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	krever	
økt	handlingsrom	og	innsats	for	forebyggende	arbeid	og	
tidlig	innsats.	Tidlig	innsats	og	midler	bevilget	til	
forebygging	vil	kunne	bety	at	mange	barn	slipper	den	
påkjenningen	det	er	å	gå	gjennom	barnevernssystemet.	
	
Men	et	apparat	må	uansett	være	tilgjengelig	og	godt	nok	
rustet	ved	behov.	AEF	krever	derfor	et	større	fokus	og	økt	
satsing	på	barnevern	i	Norge,	fordi	det	er	enklere	å	bygge	
et	barn	enn	å	reparere	en	voksen.	Per	i	dag	er	det	i	mange	
kommuner	en	stor	belastning	på	de	ansatte	grunnet	
manglende	ressurser.	For	lite	midler	til	barnevernets	
ansatte	betyr	mindre	tid	til	hver	enkelt	sak,	og	dermed	
mindre	tid	til	hvert	enkelt	barn.	Derfor	må	midler	til	
barnevernet	fra	stat	til	kommune	økes	og	øremerkes,	slik	at	
ressursene	er	tilstrekkelig	og	at	hvert	barn	får	riktig	
behandling	tidsnok.	
	
Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	krever	
også	styrking	av	grunnforskningen	i	barnevernet.	For	å	heve	
kompetansen	i	barnevernet	må	det	ytterligere	forskning	til,	
kanskje	spesielt	innenfor	feltet	hjelpetiltak.	Mer	forskning		

	

vil	bety	økt	kunnskap,	som	igjen	resulterer	i	sterkere	
kompetanse	blant	de	ansatte	i	barnevernet	som	i	sum	vil	gi	
bedre	tilbud	til	barn	og	familier	i	barnevernssystemet.	
	
AEF	mener	også	at	det	fra	statens	side	bør	gjøres	grep	for	
at	det	meldes	oftere,	og	for	holdningsskapende	arbeid	i	
positivt	ordelag	for	barnevernets	innsats	og	oppgave,	da	
det	økende	presset	mot	barnevernet	kan	anses	som	et	
problem.	AEF	er	ikke	i	tvil	om	at	det	ikke	er	slik	at	
hovedregelen	er	at	barnevernet	tar	barn	fra	foreldrene,	
men	tvert	imot	at	for	få	kontakter	riktig	instans	med	
bekymringsmelding.	
	
Rekruttering	av	fosterhjem	er	en	viktig	nøkkel	i	
barnevernsarbeidet.	Det	oppleves	noe	problematisk	at	barn	
med	minoritetsbakgrunn	nærmest	utelukkende	blir	plassert	
til	etnisk	norske	foreldre	med	en	helt	annen	kultur	og	
samfunnstilnærming.	Derfor	mener	AEF	at	det	er	viktig	at	
det	blir	økt	fokus	på	å	rekruttere	fosterforeldre	med	
minoritetsbakgrunn	for	å	ivareta	disse	barnas	
kulturtilknytning	og	gjøre	prosessen	enklere	for	de	barna	de	
gjelder.

	

	

	



Sekretærens	hjørne

Det	er	Juni,	det	er	sommer	og	det	er	jaggu	ett	år	siden	jeg	
satte	mine	ben	i	Torggata	1	i	Oslo	for	første	gang.	Et	år	som	
har	gått	vanvittig	fort,	og	nå	er	vi	der	igjen:	full	fart	med	
sommerens	leirer.	Ferieklubben	for	Barn	og	Ungdom	har	pr	
dags	dato	48	påmeldte	barn	og	ungdom,	vi	gleder	oss	til	å	
komme	i	gang!!	Vi	har	fortsatt	ledig	på	barneleir	i	Nordland	
i	uke	27	og	på	ungdomsleir	i	Østfold	i	uke	30.			

Hvis	du	vet	om	et	sted	du	mener	kunne	være	perfekt	for	
enslige	forsørgere	med	barn,	ta	gjerne	kontakt	med	
forbundskontoret.	Vi	vil	gjerne	få	til	et	tilbud	her	i	årene	
som	kommer.					

Landsmøtet	er	over	og	det	er	på	tide	å	se	framover	på	hva	
som	skal	skje	videre.	Det	er	masse	å	lese	om	fra	landsmøtet	
i	denne	utgaven	av	AEF-info,	masse	spennende	og	viktig	
arbeid	ligger	foran	oss.			

Vi	skal	gjennomføre	en	del	ruspolitiske	konferanser	også,	
dato	og	sted	er	spikret	for	noen	av	dem,	som	for	eksempel	
Porsgrunn	den	20.	september,	Asker	og	Bærum	har	satt	dato	

27.	oktober,	Stavanger	2.	November	og	Trondheim	10.	
November.		Selv	om	datoen	er	satt,	er	det	mye	jobb	som	
gjenstår	for	å	få	programmet	på	plass,	så	vi	tar	forbehold	
om	endringer.	De	andre	stedene	vi	jobber	med	er;	
Fredrikstad,	Førde,	Drammen,	Sarpsborg,	Gjøvik,	Molde,	
Bodø	og	Tromsø.	Vi	blir	selvfølgelig	veldig	glade	dersom	du	
melder	dere	på	en	konferanse	i	nærheten	av	deg.			

Ferien	for	oss	som	jobber	på	kontoret	er	like	om	hjørnet	
også,	fra	dags	dato	til	og	med	uke	30	er	det	noe	redusert	
kapasitet,	og	i	uke	31	er	det	helt	feriestengt	på	kontoret.		

Til	slutt	vil	jeg	ønske	alle	våre	medlemmer	en	riktig	god	
sommer,	ta	vare	på	hverandre	og	tenk	på	at	barna	trenger	
en	god	sommer	også.	De	vil	se	glade	og	fornøyde	voksne	
som	nyter	sommeren	uten	alkohol	i	deres	nærhet.		Husk	å	
like	oss	på	Facebook	og	gå	inn	på	www.arbef.no		
-		der	har	det	skjedd	mye	positivt	i	det	siste.			

GOD	SOMMER	ønskes	fra	forbundssekretær	Trine	Lund			

	

Forebyggende	rusarbeid	i	skolen	

Arbeiderbevegelsens	rus	-og	sosialpolitiske	forbund	mener	
at	skolen	er	en	meget	god	arena	for	å	utøve	forebyggende	
rus-arbeid.	Der	arbeider	det	mange	dyktige	lærere	og	
assistenter.	De	er	ofte	mer	sammen	med	ungdommene	enn	
det	de	foresatte	er.	

Det	drives	i	dag	mye	godt	arbeide	i	skolen	på	dette	feltet.	

Vi	mener	at	det	bør	settes	av	mer	tid	i	skolens	planer	til	
dette	arbeide.	Dette	tema	blir	langt	mer	viktig	i	det	
samfunnet	vi	lever	i	i	dag.	Med	mange	fristelser	for	de	
unge,	blant	annet	på	sosiale	nettverk.	Vi	tenker	både	i		

	
	

	

	

grunnskolen,	primært	på	ungdomstrinnet	og	i	den	
videregående	skolen.	

Skoleeierne	bør	bevilge	penger	til	kursing	av	de	ansatte	i	
skoleverket,	slik	at	de	får	mer	kompetanse	i	rusfeltet.	

Det	bør	også	ansettes	andre	yrkesgrupper	i	skolen	i	tillegg	
til	lærere,	så	som	barnevernspedagoger,	sosionomer	og	
vernepleiere.	Disse	skal	også	arbeide	med	rusforebyggende	
tiltak	med	elevene,	slik	at	de	får	en	positiv	holdning	til	å	si	”	
nei	takk”	når	de	blir	tilbudt	rusmidler.	

Det	er	også	svært	viktig	at	de	ansatte	i	skolen	fremstår	som	
gode	forbilder	ovenfor	elevene	i	ungdomsskolen	og	i	den	
videregående	skolen	hva	rus	angår!	
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kontingentsatser	i	AEF 
Våre	kontingentsatser	ble	siste	gang	justert	fra	2005,	etter	
vedtak	på	landsmøtet	i	2004.	Derfor	anså	også	landsmøtet	
det	helt	naturlig	med	en	justering	av	satsene.	
	
På	bakgrunn	av	det	ble	det	på	landsmøtet	vedtatt	
følgende	nye	kontingentsatser	fra	01.01.17:		
Enkeltmedlemskap	kr	200,-		
Familiemedlemskap	kr	250,-		
	

	

	

	

	

	

Ungdomsmedlemskap	(13-25)	kr	50,-		
Kollektive	betaler	en	minimumskontingent	pr	år	på	kr	250,-		
	
Forandringen	vil	altså	være	at	satsen	for	enkeltmedlemskap	
økes	fra	145,-	til	200,-	og	satsen	for	familiemedlemskap	
økes	fra	200,-	til	250,-.	Satsene	for	ungdomsmedlemskap	og	
kollektivt	medlemskap	forblir	altså	som	før.	
	
Samtidig	ble	det	foreslått	et	studentmedlemskap	i	
forbundet.	Da	det	må	endres	i	vedtektene	og	det	ikke	kan	
foreslås	etter	forslagsfrist,	må	forbundsstyret	vurdere	dette	
frem	mot	landsmøtet	i	2020.	

 

Uttalelse	om	barnevern	
Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	krever	
økt	handlingsrom	og	innsats	for	forebyggende	arbeid	og	
tidlig	innsats.	Tidlig	innsats	og	midler	bevilget	til	
forebygging	vil	kunne	bety	at	mange	barn	slipper	den	
påkjenningen	det	er	å	gå	gjennom	barnevernssystemet.	
	
Men	et	apparat	må	uansett	være	tilgjengelig	og	godt	nok	
rustet	ved	behov.	AEF	krever	derfor	et	større	fokus	og	økt	
satsing	på	barnevern	i	Norge,	fordi	det	er	enklere	å	bygge	
et	barn	enn	å	reparere	en	voksen.	Per	i	dag	er	det	i	mange	
kommuner	en	stor	belastning	på	de	ansatte	grunnet	
manglende	ressurser.	For	lite	midler	til	barnevernets	
ansatte	betyr	mindre	tid	til	hver	enkelt	sak,	og	dermed	
mindre	tid	til	hvert	enkelt	barn.	Derfor	må	midler	til	
barnevernet	fra	stat	til	kommune	økes	og	øremerkes,	slik	at	
ressursene	er	tilstrekkelig	og	at	hvert	barn	får	riktig	
behandling	tidsnok.	
	
Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	krever	
også	styrking	av	grunnforskningen	i	barnevernet.	For	å	heve	
kompetansen	i	barnevernet	må	det	ytterligere	forskning	til,	
kanskje	spesielt	innenfor	feltet	hjelpetiltak.	Mer	forskning		

	

vil	bety	økt	kunnskap,	som	igjen	resulterer	i	sterkere	
kompetanse	blant	de	ansatte	i	barnevernet	som	i	sum	vil	gi	
bedre	tilbud	til	barn	og	familier	i	barnevernssystemet.	
	
AEF	mener	også	at	det	fra	statens	side	bør	gjøres	grep	for	
at	det	meldes	oftere,	og	for	holdningsskapende	arbeid	i	
positivt	ordelag	for	barnevernets	innsats	og	oppgave,	da	
det	økende	presset	mot	barnevernet	kan	anses	som	et	
problem.	AEF	er	ikke	i	tvil	om	at	det	ikke	er	slik	at	
hovedregelen	er	at	barnevernet	tar	barn	fra	foreldrene,	
men	tvert	imot	at	for	få	kontakter	riktig	instans	med	
bekymringsmelding.	
	
Rekruttering	av	fosterhjem	er	en	viktig	nøkkel	i	
barnevernsarbeidet.	Det	oppleves	noe	problematisk	at	barn	
med	minoritetsbakgrunn	nærmest	utelukkende	blir	plassert	
til	etnisk	norske	foreldre	med	en	helt	annen	kultur	og	
samfunnstilnærming.	Derfor	mener	AEF	at	det	er	viktig	at	
det	blir	økt	fokus	på	å	rekruttere	fosterforeldre	med	
minoritetsbakgrunn	for	å	ivareta	disse	barnas	
kulturtilknytning	og	gjøre	prosessen	enklere	for	de	barna	de	
gjelder.

	

	

	



Returadresse:
Arbeiderbevegelsens 
Rus- og Sosialpolitiske Forbund
Torggt. 1, 
0181 Oslo

	
	
MINNEORD	–	Roald	Waldemar	
Olsen	
Det	var	med	stor	sorg	vi	mottok	budskapet	om	at	Roald	
Waldemar	Olsen	var	gått	bort	12	mai,	nesten	88	år	gammel.	

Roald	var	mangeårig	ivrig	medlem	av	Moss	AEF.		Han	kjørte	
blant	annet	mat	fra	butikker	i	Moss	til	varmestua.	

Roald	var	en	trofast	tjener	for	arbeidet	i	Moss	AEF.		Vi	
takker	og	lyser	fred	over	Roalds	minne.	

Inger-Christin	Torp	
Forbundsleder,	Arbeiderbevegelsens	Rus-	og	Sosialpolitiske	Forbund	
	

BILDEKAVALKADE	LANDSMØTE	2016
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